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BRMG-KSiB-II.0012.14.2012 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR 32 – 14/2012 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu  10 grudnia 2012 roku, rozpoczęte o godz. 15.45, w sali nr 003 - Nowy 
Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu wzięło udział sześć osób (6), 
co stanowiło quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 32 posiedzenie komisji, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji – Maciej Krupa, zaproponował wprowadzenie do porządku 
zmiany kolejności punktów obrad, skierowane do zaopiniowania przez Komisję, 
następującej sprawy: 
 

Autopoprawka do projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 (druk nr 709) 

 

Autopoprawka do projektu uchwały RMG w sprawie Uchwalenia BudŜetu Miasta 

Gdańska na rok 2013. (druk nr 710)  

 

Jako punkt 1. 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki 
działającej pod firmą Pomorska Specjalna Strefa Ekonomiczna Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Sopocie. – druk nr 753.   
 
 
Jako punkt 5.  

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim Banku 
Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budŜetu Miasta 
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Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji 
papierów wartościowych oraz zaciągniętych kredytów i poŜyczki. – druk nr 
758. 
 
 
Jako punkt 6. 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 760 
 

        
Jako punkt 7. 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok. – 
druk nr 761.  
 
               
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  3 głosami za. 
 
 
W dalszym ciągu posiedzenia przewodniczący poddał pod głosowanie  
przedstawiony poniŜej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyraŜenia woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym spółki działającej pod firmą Pomorska Specjalna 
Strefa Ekonomiczna Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Sopocie. – druk nr 753.   

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   
 
2. Omówienie projektu budŜetu na rok 2013.  

Godz. 15.45   -   Wydział Polityki Gospodarczej 
Godz. 16.15   -   Wydział Polityki Społecznej 
Godz. 16.30   -    Biuro Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012   
Godz. 16.45   -    Wydział Gospodarki Komunalnej    

   
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2040 – druk 
nr 709 + Autopoprawka 

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na rok 2013 – druk nr 710 + 
Autopoprawka 

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim Banku 
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Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budŜetu 
Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z 
tytułu emisji papierów wartościowych oraz zaciągniętych 
kredytów i poŜyczki. – druk nr 758. 

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 760. 

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 
rok. – druk nr 761.  

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  3 głosami za. 
 
 

PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki 
działającej pod firmą Pomorska Specjalna Strefa Ekonomiczna Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Sopocie. – druk nr 753.   
BRMB – S.0006.316.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z grudnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 753. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Czy my musimy, bo my tu inwestujemy rozumiem pośrednio przez spółkę jaką jest 
pomorska specjalna strefa ekonomiczna . Stajemy się właścicielem jakieś maszyny 
która słuŜy dostarczaniu pewnej usługi. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
To znaczy przyczyniamy się do sfinansowania takiego przedsięwzięcia, bo my 
jesteśmy w zasadzie właścicielem udziałów. Natomiast jest to coś co potrzeba z 
rynku wyszła. 
 
 
 



 

4 
 

Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Czyli, Ŝe rynek nie dostarcza takiej usługi. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Rynek potrzebuje takiej usługi dlatego, Ŝe oni jako strefa ekonomiczna zrobili 
ankietę, która wskazuje na to, Ŝe jest zapotrzebowanie. Nie wszyscy mogą 
uczestniczyć. Nie wszyscy się zmieszczą w takich imprezach a chcieliby tam być. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
To się sprowadza do tego, Ŝe my mamy kupić jakiś sprzęt. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Oprogramowanie bardziej. Powinien być środek trwały albo kupujemy usługę 
permanentną jakąś tam, która kosztuje z punktu widzenia tego co się dzieje tam  
dosyć aktywnie szczególnie Trzy Lipy funkcjonują. PogrąŜanie spółki, która i tak 
sama z siebie musi być rentowna a obciąŜamy jej kosztem który jest niezwracany 
bezpośrednio.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
To ma być narzędzie upowszechniania wiedzy. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Dokładnie tak, uczestnictwa. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Pytam  o to czy warto dlatego, Ŝe ostatnio w Rzeczypospolitej moŜna było 
przeczytać na temat wyników Targów Poznańskich Samorządowych i tam między 
innymi była dyskusja o rozwoju nowych technologii informatycznych z udziałem 
sektora samorządowego. Jednym z problemów, który był wskazywany było to, Ŝe 
samorząd realizując inwestycję w tego rodzaju technologię często jest o krok za 
rynkiem. To znaczy z uwagi na specyfikę zamówień realizowanych przez samorząd 
czy formę przedsięwzięć realizowanych przez samorząd to zazwyczaj jest krok za 
rankingiem jeśli chodzi technologię. Pytanie, czy w związku z tym, Ŝe technologię 
w informatyce zmieniają się tak dramatycznie szybko, nie jest raczej racjonalne 
kupować je od dostawców usług albo pozwalać usługodawcom je dostarczać niŜ 
wchodzić w ich. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
To jest zawsze dylemat nad zarządzaniem finansami w przedsiębiorstwie. Tak samo 
i w gminie. Czy obciąŜyć się kosztami bieŜącego funkcjonowania, czy obciąŜyć się 
kosztami jednorazowej inwestycji, która jednak w okresie 5 lat będzie 
zamortyzowana. To zawsze jest ten sam dylemat. Moja odpowiedz jest taka, Ŝe 
lepiej inwestować. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
My nie zakładamy, Ŝe ona nam się zwróci tylko w ten sposób realizujemy cel 
publiczny. 
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Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Dokładnie tak jest, realizujemy cel publiczny. Publiczną dostępność bezpłatna do 
wiedzy i aktywności które dzieją się w obszarze dyskusji, w obszarze szkoleń na 
terenie Gdańskiego Parku Naukowo-Technologicznego. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Tym bardziej, Ŝe tak jak pan mówi, gdybyśmy mieli sami jako gmina to robić to 
pewnie i środków by nie wystarczyło. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy są jeszcze pytania. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałem zapytać o Gdańską Platformę Edukacyjną. W jakim stopniu ta 
serwerownia w parku jakby odpowiada na potrzeby tej platformy, bo rozumiem 
platforma jest osobnym projektem. Tu są wymienione jakby w uzasadnieniu do 
uchwały jest większość tych elementów funkcjonalnych Platformy Edukacyjnej. 
Teraz pytanie, w jakim stopniu ta serwerownia w parku, na jaki zakres tych funkcji 
będzie odpowiadała. Czy cała Platforma Edukacyjna będzie w parku zaparkowana. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Generalnie tak. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale to jest tylko jeden z elemencików. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Patrząc, zdecydowanie. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Patrząc po kosztach. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Zdecydowanie tak, natomiast naszym marzeniem byłoby wykorzystanie trzech 
centrów przetwarzania danych, bo tak sobie budowaliśmy ring gdański, stadion, 
GPMT oraz moŜe kiedyś w przyszłości przeniesiona jest skoncentrowana w Centrum 
Zarządzania Kryzysowego , bo tam teŜ jest obiekt przygotowany do tego 
serwerownia, nazwijmy ją urzędowa ta która jest dzisiaj postawiona i właściwie 
przez kilka najbliŜszych lat powinna funkcjonować. Tam zainwestowaliśmy dosyć 
spore pieniądze. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Nie mam pytań, czy ktoś jeszcze ma  pytania? nie widzę, przystępujemy do opinii. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli objęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą Pomorska 
Specjalna Strefa Ekonomiczna Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Sopocie. – druk nr 753.    
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 753 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 32-14/227-89/2012). 
 
 

PUNKT – 2 
 

Omówienie projektu budŜetu na rok 2013.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Wracamy do tematu budŜetu na rok 2013. Poprosiliśmy o obecność pani dyrektor, 
poniewaŜ w czasie poprzedniego posiedzenia nie byliśmy w stanie uzyskać 
wszystkich odpowiedzi na nurtujące nas pytania, dotyczące przede wszystkim 
projektów partnerstwa publiczno prywatnego. Więc gdybyśmy de facto na tych 
przedsięwzięciach mogli się skupić. To znaczy z jednej strony mamy Targ Sienny i 
Rakowy, parkingi ale mamy teŜ program „szkoła za grunt” 
 
WYDZIAŁ POLITYKI GOSPODARCZEJ 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Proszę państwa, projekty którymi się w tej chwili zajmujemy to przede wszystkim 
parkingi i kolumbaria.  

- Kolumbaria, jesteśmy juŜ po negocjacjach. Mamy przygotowana umowę. Za 
chwileczkę ta umowę wysyłamy do dwóch oferentów, którzy uczestniczą w 
tym przedsięwzięciu i mamy nadzieję do końca stycznia podpisać umowy 
dlatego, Ŝe wszystkie elementy zostały juŜ wynegocjowane.  

- Natomiast jeŜeli chodzi o parkingi podziemne, to mamy przygotowane całe 
postępowanie. Chcemy je uruchomić jeszcze przed świętami. Czyli dać 
ogłoszenie do biuletynu i damy trzy miesiące na składanie wniosków, bo taka 
jest procedura. Najpierw się składa wnioski potem się negocjuje warunki. 
Następnie składa się ofertę i podpisuje się umowę. Więc parkingi troszeczkę 
dłuŜej potrwają dlatego, Ŝe wygląda na to, Ŝe moŜe być większe 
zainteresowanie niŜ kolumbariami, bo to bardziej regionalna jest kolumbaria 
inwestycja. Natomiast parkingi zainteresowanie wykazuje około 10 firm, 
które w tej chwili teŜ składają w Warszawie swoje wnioski, bo w Warszawie 
został przesunięty niestety termin z końcem listopada do 3 stycznia dlatego, 
Ŝe tam wystąpiło bardzo duŜo pozwoleń. Oni mają troszeczkę inną formułę 
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podejścia do parkingów podziemnych a niŜeli my mamy. My juŜ jesteśmy po 
jednym doświadczeniu, które pokazało, Ŝe nie moŜna stawiać tylko 
inwestorowi warunków a jednak trzeba co nieco wyjść naprzeciw i my 
wychodząc naprzeciw po pierwsze: zdjęliśmy jedną z tych najtrudniejszych 
lokalizacji. Czyli nieruchomości przy Placu Kobzdeja, która wykazywała do 
wykonania olbrzymich bardzo trudnych badań archeologicznych. Oprócz tego 
pozostawienie mnóstwo takich murów, które siedzą pod ziemią i one by 
zabierały mnóstwo miejsc postojowych. Czyli sama inwestycja okazałaby się 
na tym miejscu zupełnie nie opłacalna dlatego, Ŝe badania archeologiczne 
przekroczyłyby koszty samej inwestycji w zakresie tej lokalizacji, dlatego 
poza Podwalem Przedmiejskim i Staromiejskim włączyliśmy lokalizację Targu 
Maślanego gdzie jest moŜliwość wybudowania parkingów podziemno-
nadziemnego z kawałkiem części nadziemnej oddanej pod cele komercyjne. 
Czyli tutaj będą mogli sobie przysporzyć sobie szybciej i więcej przychodów. 
Oprócz tego włączamy Targ Węglowy oraz ostatnio uchwalony plan przy 
StrzyŜy czyli przy Vigo ten parking podziemny, który został miesiąc temu 
uchwalony a teraz do końca miesiąca jest okres. 

 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale one będą rozdzielnie, rozumiem.  
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Razem, rozdzielnie oraz mało prawdopodobnie Ŝeby były rozdzielnie. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Konieczne będzie wykonanie jednej lokalizacji przy Podwalu Przedmiejskim 
dlatego, Ŝe tam mamy taki zamiar Ŝeby i tak jest skonstruowany program, Ŝeby 
tam mogły wjeŜdŜać autokary, wysadzać turystów i wyjeŜdŜać i parkować gdzieś na 
obrzeŜach miasta tam gdzie są parkingi dla autokarów. Tak Ŝe, na tym parkingu 
nam bardzo zaleŜy a oprócz tego na tym parkingu dokonaliśmy juŜ badań 
archeologicznych, to znaczy przepraszam Muzeum na zlecenie Marszałka zrobiło 
takie badania ale badania te wykazały, Ŝe nie ma tam większych problemów z 
samym przeprowadzeniem badań jak i z pozostawieniem tych murów które tam 
zostały tam odkryte. Bowiem te mury nie są na tyle zabytkowymi murami Ŝeby 
musiały pozostać. Jest juŜ opinia konserwatora zabytków, Ŝe te mury mogą być 
zlikwidowane. Tak Ŝe, szkoda nie wykorzystać tego terenu, który jest juŜ 
przebadany.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
A kiedy moŜe być coś wiadomo, jak harmonogram wygląda. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Harmonogram wygląda tak Ŝe, dajemy 3 miesiące na złoŜenie wniosków. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Koniec marca moŜemy się umawiać  na pytanie ile firm zdecydowało się złoŜyć 
wniosek? 
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Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Tak, około marca. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dobrze. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Kolejny projekt to jest Wyspa Spichrzów. Zostało zlecone wykonanie koncepcji 
jeŜeli chodzi o rozwiązania infrastrukturalne. Ta koncepcja została juŜ wykonana,  
w tej chwili DRMG, które było zleceniodawcom koncepcji przekazało nam dzisiaj ta 
koncepcję więc jako Komisja będziemy ją sczytywali, zobaczymy co moŜna, czego 
nie moŜna i do końca roku chcemy zaproponować ewentualnie jak będziemy mogli 
dalej iść w zakresie tego projektu. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli styczeń to jest taki czas kiedy moŜemy o wizji tego przedsięwzięcia 
rozmawiać. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Myślę, Ŝe tak. Tym bardziej, Ŝe są wstępnie zainteresowani nowi inwestorzy inni 
niŜ poprzednio i moŜe się uda cokolwiek przedyskutować z nimi juŜ w innej formule 
i z większym zaangaŜowaniem miasta i naszych spółek. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To w takim razie chętnie w styczniu o tej wizji przedsięwzięcia porozmawiamy. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Kolejny projekt to jest Targ Sienny i Rakowy. Czyli działalność spółki Forum 
Radunia, która to umowa spółki została podpisana w maju, w sierpniu spółka 
została zarejestrowana w KRS oraz zgodnie z umowa spółki na przestrzeni jednego 
miesiąca została dokapitalizowana na poziomie 9 milionów złotych. Czyli ten 
kapitał, który inwestor zobowiązał się wnieść do spółki, został juŜ wniesiony. 
trwają prace przygotowawcze, został uporządkowany teren. Za chwilę wchodzą 
tam badania archeologiczne, bo odbywały się w tej chwili badania geotechniczne. 
Odbywają się wszystkie przygotowania jeśli chodzi o dokumentację projektową 
dlatego, Ŝe spółka podpisała umowę z siostrami na zakup nieruchomości sióstr. W 
związku z powyŜszym nieco zmianie uległ projekt i są w tej chwili ustalone 
rozwiązania komunikacyjne z ZDiZ, bo oczywiście wewnętrzne rozwiązania będą 
przebiegały nie co inaczej aczkolwiek rozwiązania komunikacyjne te zewnętrzne 
które zostały ustalone, czyli budowa nowego Podwala Grodzkiego od starego 
Szpitala Kolejowego do Toruńskiej nie ulega zmianie. Rozwiązania komunikacyjne 
na Wiadukcie na Armii Krajowej czyli wybudowanie takich dwojga uszu jako 
nowych dróg, a zrobienie z obecnej drogi węzła integracyjnego oraz zmiany 
rozwiązań komunikacyjnych ulicy 3-go Maja, wprowadzenie tam świateł. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Proszę mi powiedzieć panie Prezydencie, Pan chyba bardziej powinien być 
adresatem tego pytania. Jakie drogi, bo część dróg rozumiem będzie realizowane w 
ramach przedsięwzięcia czyli przez spółkę w której będziemy udziałowcem. 
Natomiast pewnie jakieś zadania wchodzą teŜ które nie będą realizowane przez 
spółkę tylko przez nas. Jedno to jest przebudowa, tak?  
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Nie, jedyne zadanie które jest realizowane przez nas ale teŜ wsparty gwarancją, 
czyli jakby nie daj BoŜe ten projekt doszedł do skutku to jest przystanek Gdańsk-
Śródmieście, kolejowe. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli przebudowa skrzyŜowań to jest wszystko w zakresie projektu. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
To jest w zakresie projektu. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Natomiast myśmy weszli do spółki SKM udziałami po to Ŝeby mógł być realizowany 
projekt europejski i nasze dokapitalizowanie słuŜy udziałami własnemu spółki w 
ramach tego programu i to będzie inwestycja SKM. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy coś jeszcze o tym Forum Radunia na państwo chcieliby powiedzieć? 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
To znaczy projekt się dzisiaj rozwija chyba nie najgorzej aczkolwiek mamy tam 
pewne w związku z tą nieruchomością sióstr zakonnych. Myślę, Ŝe będzie pewne 
zawirowanie co do terminu, bo ta nieruchomość musi zostać wprojektowana. 
Wcześniej koncepcje i projekty były bez nieruchomości, bo tam nie moŜna było 
zakończyć tych negocjacji. Tak to się wszystko przeciągało. Wiem, Ŝe jest dwóch 
inwestorów plus poszły zapytania do konsorcjum banku, który miał finansować to 
przejściowo w fazie inwestycyjnej. Holendrzy przedstawili nam tylko informację 
taką, Ŝe jest teŜ silny inwestor kapitałowy z którym realizowali juŜ parę inwestycji 
w Europie, który jest zainteresowany tym projektem ale tylko i wyłącznie całym 
projektem. Czyli teraz zdecydowanie przyśpieszają prace projektowania. Tu 
musimy dopasować i pewnie będziemy o tym dyskutować w Warszawie jeszcze, 
jeśli nie do końca roku to na pewno w styczniu z grupą PKP jak daleko moŜemy 
przesunąć jeszcze wejście i rozstrzygnięcie tematu zabudowy płytą. Dzisiaj  był to 
termin końca chyba marca, początku kwietnia a wydaje się, taki wniosek jest 
złoŜony przez Holendrów, Ŝe to moŜna było przynajmniej o kilka miesięcy 
przesunąć. Patrząc na inwestycję która dzieje się na trasie E65 wydaje się to 
moŜliwe. Ta inwestycja ma tam pewne problemy chociaŜby przez przejście nad 
naszym Kanałem Raduni ale to musimy ostatecznie ustalić z grupą PKP. Tak poza 
tym koncepcje są całkiem przyzwoite. Zresztą słyszeliśmy komercjalizacja się juŜ 
odbywa. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja się chciałem dopytać o zobowiązania partnera wobec nas. Czyli rozumie, Ŝe 
załoŜenie jest takie, Ŝe z tego co mogłem przeczytać w komunikacie prasowym z 
ubiegłego tygodnia. ZałoŜenie jest takie, Ŝe wniesiony przez nas grunt będzie 
skutkował udziałami w spółce. Następnie te udziały zostaną umorzone, w zamian za 
to otrzymamy budynek. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Nie, to jest drobiazg. To miały być chociaŜby układy drogowe, przebudowy węzłów 
śródmieście. To są te cele publiczne, które zostały wyznaczone w ogóle w 
postępowaniu w przetargu po wybudowaniu jako podstawa umorzenia udziałów. 
Jest jednym z elementów w Centrum Dziedzictwa Historycznego Miasta Gdańska 
ale to jest w skali całego projektu to jest znikomy element. Natomiast istotny z 
punktu widzenia jakby otwarcia równieŜ teŜ i wskazywany przez inwestorów jako 
istotny element publiczny w otwarciu Drogi Królewskiej, bo tak naprawdę to tutaj 
się zaczynała Droga Królewska w przyszłości kiedy zostanie zagospodarowane Targ 
Rakowy i Sienny. To teŜ inwestor wskazywał jako taki waŜny element ciąŜenia 
poprzez przestrzeń publiczną do przestrzeni komercyjnej. Dzisiaj się teŜ pojawiły 
jakieś dalsze dyskusje, pytania w świetle tam róŜnych komentarzy teŜ i radnych 
komentarzy co do samego projektu. Dostaliśmy takie pytania chyba z jakieś jednej 
z gazet, przygotowane na odpowiedź. Projekt samego Centrum Dziedzictwa 
Kulturowego to jest bardziej taka otwarta, bym to nazwał przestrzeń 
prezentacyjna, a niŜeli typowe jakieś muzeum. Tak moŜna odczytać z zapytań 
które do nas powstają. To jest zdecydowanie inaczej niŜ miejsce prezentowania. 
Teraz sobie wyobraŜamy, Ŝe kiedyś w przyszłości powstanie wreszcie piękna 
makieta Miasta Gdańska. Będzie tam Centrum Informacji Turystycznej. Będzie tam 
cała jakby przestrzeń związana z aktywnością Gdańska w obszarze turystyki szeroko 
rozumianej i kontaktu z gośćmi ale równieŜ tak jak mówiłem, makieta Miasta 
Gdańska.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Przyznam szczerze, Ŝe rzeczywiście wątpliwości się zaczęły wśród nas budzić 
dotyczące tego budynku, bo jak na razie najbardziej konkretnym elementem 
wykorzystania tej przestrzeni, który został nam zakomunikowany to jest ta makieta 
gdańska i Biuro Informacji Turystycznej. Co jak na przestrzeń, na kubaturę która 
ma tam się znaleźć było troszeczkę ubogą koncepcją. W ubiegłym tygodniu 
gościliśmy teŜ przedstawicieli Biura Prezydenta ds. Kultury. Panie nie umiały nam 
przybliŜyć załoŜeń wykorzystania tego projektu. Mówiły o tym, Ŝe te załoŜenia się 
zmieniają dlatego, Ŝe one były opracowane na sytuacją w której mieliśmy być 
Europejską Stolicą Kultury w 2016 roku. Z uwagi na przegrany konkurs to załoŜenie 
jest nie aktualne. W związku z tym one nie umiały odpowiedzieć na pytanie jakie w 
tej chwili załoŜenia są powiedziałbym wiąŜące. Z tego co mogliśmy zobaczyć w 
piątek po rozstrzygnięciu konkursu architektonicznego to poza tym, Ŝe tam jest 
dominująca taka przestrzeń na parterze przy głównym wejściu. Czyli tam gdzie ma 
być informacja turystyczna taka recepcja Gdańska, tak to rozumiem i miejscem w 
którym znajduje się makieta gdańska co jest takim mówię bardzo konkretnym 
elementem całego przedsięwzięcia. Jest tam sala konferencyjno-teatralna i jakieś 
mniejsze sale konferencyjne. Przyznam szczerze, Ŝe nie jest dla mnie zupełnie 
oczywiste, Ŝe my w tym miejscu potrzebujemy budować taki nie zbyt duŜy, raczej 
średniej wielkości przestrzeń do spotykania się ludzi. Nie wiem czy akurat dla nas 
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jako dla gminy jest rzeczą niezbędną Ŝeby taką przestrzeń na własność posiadać. 
Pytanie, nie wiem czy państwo umiecie odpowiedzieć w tej chwili na pytanie o 
sprecyzowaną, konkretną wizję tego miejsca. Czy po prostu trzeba sobie wyznaczyć 
jeszcze jakiś horyzont w który ta przestrzeń zostanie dopracowana.  
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Na pewno tak, dzisiaj jasno poza tymi dwoma elementami nic więcej nie jesteśmy 
w stanie skonkretyzować. Pojawiły się pytania i dyskusje na przykład na temat 
Muzeum Bursztynu. Czy akuratnie powinno się moŜe tam znaleźć w konsekwencji, 
dzisiejsza lokalizacja jest bardzo słabą lokalizacją. Jest za mała, uciąŜliwa jeŜeli 
chodzi o dostępność, w ogóle mało dostępna tak ją nazwijmy. Więc wiem, Ŝe taką 
dyskusję rozpoczęliśmy, są pewne teŜ jakby obawy w związku z tym, Ŝe był pomysł 
Ŝeby Muzeum Bursztynu było na Wyspie Spichrzów ale Wyspa Spichrzów zmienia 
charakter. My staramy się jakby dąŜyć w kierunku wyznaczenia strategii 
zagospodarowania. Więc trochę teŜ jakby zmienimy przestrzeń dialogu z 
partnerami, z podmiotami. Więc ja myślę, Ŝe to jest jeszcze trochę czasu. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Tak, ale proszę powiedzieć czy raczej kręcimy się wokół instytucji kultury, tak? 
które miały by tam znaleźć swoje miejsce. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Kultura i turystyka raczej tak. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
A kto to prowadzi, bo turystyka to raczej pani wydział pani dyrektor, pod pani 
opieką choć turystykę (…) do GOT-u. Natomiast oni działają rozumiem pod pani 
kuratelą. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
My musimy im wyznaczyć jasne cele i oni dostana obiekt do realizacji tego celu. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Nie, bo pytano jakby kto jest jednostką, która będzie doglądała tego co jest w tej 
przestrzeni. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Do wyznaczenia jakby jasnego celu będzie to prowadził Wydział Polityki 
Gospodarczej i ja osobiście. Kiedy wyznaczymy określone zadania i zawrzemy 
porozumienia z jednostki, wtedy przekaŜemy juŜ… 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
A jak ten harmonogram, jak ten plan czasowy wygląda mniej więcej. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Ja nie ukrywam, Ŝe dzisiaj dla nas strategicznym jest to Ŝeby oni w ogóle weszli w 
fazę inwestycyjną. Oczywiście konkurs się odbył. Został rozstrzygnięty, wiemy juŜ 
jak to będzie wyglądać, jaka będzie przestrzeń. Natomiast dzisiaj cięŜko 
dyskutować jeszcze o dokładnym przeznaczeniu i wkomponowaniu tego w jednostki 
skoro my nie jesteśmy w fazie inwestycyjnej z inwestorem. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Przyznam szczerze, Ŝe dla mnie nie jest to do końca komfortowa sytuacja dlatego, 
Ŝe jeŜeli rozmawiamy o budynku dość duŜym, którego cel i przeznaczenie nie jest 
sprecyzowane. Nie wiemy jakie instytucje będą mogły znaleźć tam swoje miejsce  
to dla mnie oznacza sytuację w której nie wiem czy ten budynek nas będzie 
kosztował duŜo czy jeszcze więcej. Czy teŜ będzie miał szansę przynosić jakieś 
przychody, dochody. JeŜeli byłoby to Muzeum Bursztynu to zakładam, Ŝe jakieś 
dochody są moŜliwe dla nas. JeŜeli to będzie dostępna przestrzeń wystawiennicza 
to raczej tylko koszty. Więc w dobie szukania oszczędności na wszelkich wydatkach 
bieŜących nie jest to bez znaczenia, nawet jeŜeli mówimy o perspektywie za 3 
lata. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Ja wiem, Ŝe te obawy są słuszne i tutaj bez apelacyjnie to trzeba przedstawić jasną 
odpowiedź ale w momencie kiedy będziemy wiedzieli, Ŝe to juŜ będzie. To znaczy 
dzisiaj dyskutujemy jeszcze cały czas o wirtualnym projekcie. MoŜemy sobie tutaj 
w tym gronie powiedzieć, Ŝe Targ Rakowy i Sienny do momentu do którego nie 
przejdzie taki jest tego schemat. Dzisiaj określany był na pierwszy kwartał czyli 
marzec, przełom marca i kwietnia lub nie wiem moŜe to będzie czerwiec, moŜe to 
będzie wrzesień. Nie wiem jeszcze dokładnie, bo tego nie udało nam się ustalić z 
PKP PLK. Wtedy będziemy mogli powiedzieć, Ŝe jesteśmy w fazie inwestycyjnej. 
Teraz juŜ wiemy, Ŝe to będzie. Dzisiaj na razie dyskutujemy o koncepcji i o tym, Ŝe 
będzie taka przestrzeń publiczna. Zgłosiliśmy parę naszych spostrzeŜeń tak jak 
mówiłem do Muzeum Historycznego Miasta Gdańska. Wcześniej kiedyś teŜ 
zgłaszałem taka koncepcję na przykład to Muzeum Bursztynu ulokowało się w tedy 
jeszcze w Arenie obecnie w PGE Arenie. TeŜ wtedy nie znaleziono dla niego 
miejsca aczkolwiek w tej przestrzeni tutaj nie było widać jakieś negacji. Jeszcze 
raz uwaŜam, Ŝe taką debatę powinniśmy i przedstawimy tą koncepcję w tedy kiedy 
będziemy wiedzieli, Ŝe to powstanie. Dzisiaj nie chciałbym rozbudzać dyskusji i 
potem za 9 miesięcy spotkać się i powiedzieć sorry ale tak nie wyszło.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
W sensie całego projektu. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Całego projektu. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Mleko w tej sprawie się juŜ tyle rozlało, Ŝe jeŜeli w piątek był ogłoszony konkurs… 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Nie, one było rozlane w 2008 roku kiedy ogłosiliśmy konkurs. Ten budynek nie 
pojawił się w zeszłym roku. On był elementem całego konkursu na 
zagospodarowanie Targu Rakowego i Siennego. My wiedzieliśmy, Ŝe jesteśmy pewni 
co do tego, Ŝe tam musi powstać ten obiekt. Tak samo jak w Letnicy musiała 
powstać PGE Arena Ŝeby moŜna było rewitalizować Letnicę. Tak samo, Ŝeby móc 
zagospodarowywać młode miasto czy jak one się będzie za chwile nazywało trzeba 
było wybudować ECS. To są tego typu impulsy które musza powstawać w tych 
przestrzeniach Ŝeby komercyjny partner mógł realizować swój biznes i przestrzeń 
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publiczna musimy tam wprowadzać, aktywność publiczną. Myślę, Ŝe w przeciągu 
sześciu miesięcy my państwu przedstawimy tego jakby efekt. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli wygląda na to, Ŝe do końca pierwszego kwartału będzie wiadomo czy z PKP 
się dogadaliście. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
My to będziemy wiedzieli juŜ w styczniu.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Drobny fragment który pan mówi panie Prezydenci ale szczególnie mnie 
interesujący to czerwiec, tak? 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Tak, myślę, Ŝe czerwiec. To jest drobny fragment, to jest 10% celu publicznego. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
A czy takie zestawienie celu publicznego. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Nie ma problemu. To dzisiaj moŜemy przygotować państwu.   
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Wrócimy do tego w czerwcu. Mówiliśmy o czterech projektach. Wcześniej Piotr 
wspominał o tym, Ŝe tych projektów miało by być osiem. Czy jeszcze coś nam 
uciekło. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Jest „szkoła za szkołę”   
  
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Na pewno jest Aquapark. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To jest 5 i 6 zaraz do nich wrócimy, a 7 i 8  jeszcze?                                            
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Jeszcze boiska przyszkolne i jeszcze były baseny przyszkolne ale to teŜ jeŜeli 
wejdzie Aquapark to wtedy nie będą wchodziły baseny. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
JeŜeli chodzi o Aquapark, wysyłacie państwo teraz ankietę do potencjalnych 
inwestorów i kiedy będzie odpowiedź. 
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Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
My czekaliśmy 3 miesiące, my dajemy miesiąc ale oni proszą o przedłuŜanie. Więc 
ze 3 miesiące trzeba liczyć. Z pół roku musimy liczyć na przygotowanie odnowa, 
odnowienie wszystkich tych materiałów które są potrzebne pod ogłoszenie 
postępowania, czy konkursowego, czy partnerstwa to jest obojętnie. Dlatego tyle 
trwa przygotowanie tej dokumentacji, Ŝeby odświeŜyć, bo ona musi być 
uaktualniona.  
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Dzisiaj rozmawialiśmy z potencjalnymi trzema inwestorami, z czego moim zdaniem 
jeden naprawdę zaczyna być wiarygodny. To znaczy wiarygodny, dlatego Ŝe jest 
oparty o współpracę z siecią wejściówek, karty sieciowe na siłownie, te 
korporacyjne. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Bo z tych tematów którymi pani się zajmuje pani dyrektor publiczno-prywatnego 
partnerstwa rodzi się na pewno kilka ciekawych dyskusji dla nas na rok przyszły a w 
styczniu wizja przedsięwzięcia jakim jest Wyspa Spichrzów. Koniec marca kwestie 
parkingów, w czerwcu Forum Radunia a czy moŜemy w lutym o tych Aquaparkach 
porozmawiać?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
To znaczy jeŜeli ja roześlę na koniec roku to myślę, Ŝe w lutym mogę nie mieć 
jeszcze odpowiedzi. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To co proponujecie? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
MoŜe w marcu jak będziemy omawiali parkingi to państwu powiem.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałbym znaleźć czas na rozmowy na ten temat. Pewnie odpowiedzi od 
inwestorów byłyby potrzebne ale te doświadczenia o których moŜemy przeczytać z 
kraju są nie zwykle nie zachęcające do budowania Aquaparków jako takich. Wręcz 
wspominałem o publikacji Rzeczypospolitej z tych Targów Samorządowych, które 
się odbywały w Poznaniu a Aquaparki są jako sztandarowy projekt, który nie ma na 
dłuŜsza metę rąk i nóg tylko została sfinansowana budowa. Udało się a potem 
trzeba do tego interesu bez przerwy dokładać. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Reasumując, my nie zawarliśmy Ŝadnej umowy dotychczas. Natomiast skoro pojawił 
się benefit ze swoja propozycją, to jest największa sieć kart w Polsce na dzisiaj  
funkcjonująca, najbardziej chyba bogata firma jeśli chodzi o tego rodzaju 
infrastrukturę dostępową do centrów rozrywki i obecnie zmieniająca charakter 
tylko z emitenta karty na właściciela infrastruktury. Przyszli do nas jako do 
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projektu który im się najbardziej podoba z punktu widzenia właśnie jakby 
potencjału rynku. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli w marcu porozmawiamy o koncepcji razem z parkingami. Wracamy do kwestii 
„szkoła za grunt”. Mamy harmonogram, myśmy ten harmonogram jakiś czas temu 
omawiali. Natomiast coś nowego? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarcze Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Przystąpienie o zmianie planu tak jak rozmawiamy z architekturą to plan bardzo 
optymistycznie moŜe być w październiku. Wchodzi Wrzeszcz Grunwaldzka. Tam w 
tej chwili Energa juŜ zrobiła swój projekt. Podzieliliśmy się pewną nieruchomością 
z Energą tak Ŝebyśmy my mieli teŜ swój kwartał do zagospodarowania przez 
przyszłego inwestora. Dla tego kwartału właśnie chcemy zmienić miejscowy plan. 
JuŜ zostały poczynione wszystkie ustalenia. Teraz jest tylko kwestia 
przeprocedowania go.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałabym zapytać tak na przyszłość. Jaka jest kolej rzeczy. Najpierw likwidujemy 
szkołę a później sprawdzamy jaki jest stan prawny tych terenów po tych szkołach a 
najpierw mówimy o tym, Ŝe te tereny, Ŝe rozpoczynamy akcję. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
A pani radna myśli, Ŝe likwidujemy szkołę tylko dlatego, Ŝeby zrobić szkołę za 
szkołę? 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
To był główny argument. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Nie prawda, nie zgadzam się. To był argument który ja powiedziałem, Ŝe 
oczywiście nie będziemy starali się tej nieruchomości sprzedać po to Ŝeby zasilić 
budŜet obalający, mówimy o Powstańców Warszawskich gdzie zostałem sam 
oskarŜony o to, Ŝe juŜ sprzedałem komuś tą nieruchomość za nim zlikwidowaliśmy 
tą szkołę. To była kicha, nie wyszło. To było tylko stwierdzenie, Ŝe nie. Te szkoły 
likwidujemy i za nie będziemy stawiać inne szkoły i dzisiaj stawiamy, budujemy 
mimo, Ŝe nie sprzedaliśmy tych nieruchomości. Podpisaliśmy porozumienie z 
Kolbudami. UwaŜam, Ŝe to jest dobry czas na rozpoczęcie budowy. To znaczy to 
jest moment w którym wydawało się, Ŝe Powstańców Warszawskich będzie bardzo 
atrakcyjną częścią do zabudowy. Wszyscy się boją, Ŝe nie ma, najpierw się bali, Ŝe 
nie ma WZ więc się tak zastanawiali a teraz jest drugi element tej gry czyli kryzys i 
dzisiaj się nikt nie eksponuje na zakupy, nikt się nie wybiera na zakupy 
nieruchomościowe na razie. Myślę, Ŝe w przyszłym roku ci którzy mają pieniądze 
się wybiorą, bo to będzie czas kiedy będzie tanio. Mam nadzieję, Ŝe w przyszłym 
roku rozpoczniemy teŜ dyskusję na temat budowy na Kowalach szkoły, bo to jest 
dla nas największa przyszłość. Więc wybudujemy mam nadzieję w tej kadencji 
dwie szkoły i to będzie bardzo dobrze. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
A Kowale to jest wspólny projekt. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
To jest ten wspólny projekt. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
To znaczy panie Prezydencie, ja rozumiem, ja chwalę to, Ŝe udaje się w jakiś 
sposób prowadzić rozmowę na Kowalach, Ŝe Kokoszki praktycznie juŜ podajemy 
terminy kiedy rozpocznie się nowy rok szkolny w tej nowej szkole. Natomiast ja 
pytam o zasadę.  
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Zasada jest taka, Ŝe likwidujemy szkołę nie dlatego, Ŝe sprzedajemy tą 
nieruchomość albo, Ŝe chcemy cokolwiek z tym zrobić. Likwidujemy szkołę dlatego, 
Ŝe szkoły są w tym miejscu nie efektywne. To jest podstawowy pierwszy element. 
Powstańców Warszawskich był tego ewidentnym tego przykładem. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję panie Prezydencie ale myślę, Ŝe tutaj z panem przewodniczącym Komisji 
Edukacji rozmawialiśmy, Ŝe oczekiwalibyśmy takiego spotkania równieŜ na Komisji 
Edukacji tak Ŝeby to było głębsze przeanalizowanie. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Proszę bardzo.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy do tych projektów publiczno- prywatnych jeszcze macie państwo pytania. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Panie Prezydencie piętnastego tego roku za parę dni będzie oficjalne otwarcie ulicy 
Słowackiego. Z tą Słowackiego była związana budowa kanalizacji na ulicy 
Chrzanowskiego itd. To w pewnym momencie gdzieś tam znikło i usłyszałem, Ŝe 
jest w planie rezerwowym. Jak będą pieniądze to będziemy o tym coś myśleli. 
Ostatnio się dowiedziałem, Ŝe Minister Nowak dorzucił parę groszy do Słowackiego. 
Chciałbym się zapytać czy to w ogóle ruszy, czy nie ruszy, nie widzę tutaj ani 
pieniędzy ani robót. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Ja odpowiem jak to było, Ŝeby mieć jasność, odwodnienie szeroko rozumianej 
StrzyŜy. Z tym nie było związane ulica Słowackiego i Tunel itd, czy te zamroŜenia 
lub zdjęcia z planów inwestycyjnych. Ten projekt był zawsze na liście rezerwowej. 
On jest na liście rezerwowej, raz było niezbędne Ŝeby w ogóle powstała 
Słowackiego. Więc to był fakt, Ŝe trzeba było przebudować kanały zbiorcze i 
schować je pod jezdnię, wybudować nowy syfon. To wszystko zostało zrealizowane 
ale jest jeszcze drugi element, który jest juŜ mniej zaleŜny od tego a zawsze był 
determinantą to jest zbiornik Kilińskiego. Bez zbudowania zbiornik Kolińskiego nie 
moŜemy wejść w inwestycje w dalszym obszarze Wrzeszcza. Nie moŜemy, bo 
zalejemy, to zresztą juŜ wielokrotnie o tym mówiliśmy, bo rozwiąŜemy pewien 
problem na StrzyŜy a przeniesiemy go do Wrzeszcza. My tak dziś juŜ nie moŜemy 
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zrobić. Mamy kontrakt podpisany z PB Górski z którego wynika, Ŝe jest protest 
jeŜeli chodzi o decyzję środowiskową związaną w ogóle z całym kompleksem. Teraz 
jeŜeli tego nie uda się rozwiązać w przeciągu 12-stu miesięcy to prawdopodobnie 
wejdziemy z realizacja zastępczą, bo my musimy w perspektywie rozliczenia 
projektu ochrony Zatoki Gdańskiej wybudować ten zbiornik na Kilińskiego. 
Będziemy z robotami go po prostu wybudujemy sami. JuŜ wtedy w zupełniej innej 
relacji co myślę, Ŝe Górskiemu teŜ nie jest na rękę, bo wtedy moŜemy zgodnie z 
planem moŜemy go zrobić albo zabudowany albo niezabudowany. My go zrobimy na 
pewno niezabudowanym.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Będzie tańszy. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Będzie tańszy i przede wszystkim mamy na niego projekt, bo to o to chodzi. My 
zrezygnowaliśmy z realizacji naszego projektu dlatego Ŝeby przenieść koszty juŜ 
nawet nie tyle budowy zbiornika, bo to jeszcze nie jest aŜ taki problem ale 
wywłaszczenia, bo właścicielem terenu jest PB Górski. Teren tam jest dosyć drogi i 
to byłby największy problem. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dla mnie to jest nowość, bo ja chodzę przy tym cały czas. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Nie panie radny. Odkąd ja zarządzam projektem Ochrona Wód Zatoki Gdańskiej 
zawsze mówiliśmy o tym, Ŝe StrzyŜa jest na liście rezerwowej z zwiększenia 
dofinansowania przez Ministra Gawłowskiego na projekcie Ochrona Wód Zatoki 
Gdańskiej ale to teŜ jeszcze nie zmienia faktu, po pierwsze musimy wybudować 
zbiornik Kilińskiego i w tak zwanym między czasie moŜemy otworzyć budowę i 
rozbudowę układu odwodniowego na StrzyŜe.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy Słowackiego ta nowa to idzie teŜ przez Kilińskiego? 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Oczywiście, wszystko. To jest syfon który odprowadza, przeprowadza pod Galerią 
Bałtycką i wyprowadza na Kilińskiego. On nie idzie przez zbiornik, bo jest zrobiony 
baltas, jest puszczona bezpośrednio woda kanałem ale tam musi być zrobiony 
zbiornik, bo on nie jest w stanie zgarnąć retencji która schodzi z całego układu 
Wrzeszcza.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Kiedy musi być kamień milowy, kiedy zdecydujemy, Ŝe Górski nie podoła więc 
wchodzimy. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Praktycznie w sierpniu. To jest chyba ostatnia wyznaczona jemu data. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli koniec sierpnia będziemy wiedzieli. 
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Panie przewodniczący ja przepraszam bardzo. Panie Prezydencie, nie pan mi 
chociaŜ powie, bo ludzie mnie się pytają. Ja to wcale nie ukrywam, Ŝe ja to w jakiś 
sposób pilotowałem tą kwestię, chodziłem, wszędzie było tak, tak, ale teraz w tej 
chwili widzę to się wydłuŜa. Czy moŜe mi pan w jakiś sposób powiedzieć. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Zawsze mówiliśmy, Ŝe postaramy się to zrobić do roku 2015. Tu się akurat nic w tej 
kwestii nic nie zmienia. Natomiast są dwa czynniki, które wydawały się pierwszy, 
bo dosyć prosty, bo jeszcze raz powiem pieniądze ze Słowackiego dodatkowe które 
zostały przyznane przez Ministerstwo Transportu i Ministerstwo Rozwoju 
Regionalnego, wcale nie pochodziły z ograniczeń na Ochronę Wód Zatoki Gdańskiej. 
Te 250 milionów złotych było wygospodarowane na zupełnie innych projektach. 
  
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Będę teraz przekazywał następny, do 2015 roku.  
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Zawsze mówiliśmy, Ŝe postaramy się to zrobić do 2015 roku ale są dwa warunki. 
Pierwszy zbiornik Kilińskiego, drugi przeznaczenie pieniędzy. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
To niech pan powie. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Ale skąd ja mam wiedzieć kiedy od Ministra Gawłowskiego uzyskamy 80 milionów 
złotych które nam się naleŜy. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ale pan w tej chwili mówi o tym, Ŝe przypuszczam, Ŝe tak będzie. Chciałbym Ŝeby 
pan bardziej stanowczo słyszeć stwierdzenie. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Ale co mam powiedzieć, Ŝe tak będzie? 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
śe do 2015 roku. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Powiem, Ŝe tak będzie, tak. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo dziękuję. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Proszę. 
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Mam nadzieję, Ŝe to się nagrało. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Na pewno się nagrało. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję równieŜ. JeŜeli nie ma innych pytań do projektów publiczno-prywatnych 
to dziękuję.    
 
WYDZIAŁ POLITYKI SPOŁECZNEJ 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dzień dobry, witam pana dyrektora, przedstawiciela Wydziału Polityki Społecznej. 
Rozmawiamy o budŜecie na rok przyszły. Ja chciałem dopytać o kwestię 
wolontariatu dlatego, Ŝe w opisie na samym końcu budŜetu, czyli w celach polityki 
społeczno- gospodarczej Miasta Gdańska jest mowa o tym jaki kapitał został 
zgromadzony jeśli chodzi o wolontariat w czasie EURO 2012 i o tym, Ŝe jeszcze 
chcemy ten kapitał wykorzystać. Natomiast w waszym budŜecie w przyszłym roku 
jest przewidziane na ten cel zero środków. Tak jak w tym budŜecie było 
przewidziane ileś tam tysięcy złotych, tak na przyszły rok jest przewidziane zero.  
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Te działania są wpisane w działaniach konkursowych. One w prawdzie nie są w 
takiej wysokości jak były przewidziane w tym roku.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To jest strona 307 Wydział Polityki Społecznej, zadanie promocja i organizacja 
wolontariatu w roku bieŜącym było to 850 tysięcy złotych. 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Ta siódemka była tak wpisana na potrzeby EURO. Z tego tytułu wszystkie koszty 
gromadziły się wokół tego zadania. Natomiast zadania są takie same w 14 – 1,2 i w 
14-1,5 i tak naprawdę to zadanie będzie realizowane wspólnie z Centrum 
Wolontariatu. Tam środki na realizacje tego zadania juŜ od lat współfinansujemy z 
Biurem Kultury. Ta kwota była przed EURO 70 tysięcy natomiast teraz będzie 
powyŜej. Dokładnie będzie około 120 tysięcy. Tak Ŝe to pozwoli na utrzymanie tego 
i mam nadzieję nie są to środki, które by to rozwijały w takim zakresie jak to było 
w tym roku. Tak Ŝe samo zadanie nie znika. Ono jest realizowane w ramach 
konkursu na Centrum Wolontariatu. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałem jeszcze dopytać w ramach zadań który wy realizujecie równieŜ w 
załoŜeniach polityki społeczno gospodarczej, strona 413. W 2013 roku w zakresie 
opieki nad dzieckiem do lat 3, powstanie 12 nowych miejsc opieki w Ŝłobkach. Na 
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tworzenie których otrzymano dotację z rządowego programu 2012. Prosiłbym o 
szczegóły. 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Te 12 miejsc to jest zwiększenie w Gdańskim Zespole śłobków jednostce 
budŜetowej Miasta Gdańska. Środki zostały pozyskane na zmodernizowanie, 
natomiast teraz w ramach budŜetu Gdańskiego Zespołu śłobków teŜ będzie 
prowadzona obsługa i zwiększone zostaną te 12 miejsc od przyszłego roku. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
12 placówek. 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Nie, miejsc opieki w Ŝłobkach. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To są moje pytania. Czy jeszcze jakieś pytania? dziękuję bardzo. 
 
 
BIURO PREZYDENTA DS. SPORTU I EURO 2012. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dzień dobry. Panowie wiemy, Ŝe bieŜący rok był wyjątkowy, bo mieliśmy EURO 
2012, natomiast nie zaleŜnie od tego plany na przyszłe lata równieŜ są ambitne. Ja 
mam 2-3 konkretne pytania, są teŜ pytania od pozostałych radnych. Pierwszy ze 
strony 247 w funkcji sport i rekreacja, wypoczynek, remont i utrzymanie 
infrastruktury turystyczno- wypoczynkowej. Tu mamy o milion złotych mniej. W to 
wchodzą i rzeczy którymi się opiekuje Wydział Gospodarki Komunalnej się w duŜej 
mierze musi powściągnąć o ten milion złotych o swoje wydatki. W MOSIR jak widzę 
stan jest utrzymany. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Odeszło EURO i odeszło duŜo panie radny… 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale przepraszam bardzo panie dyrektorze, tylko w tych zadaniach o które pytamy. 
Czy remonty i utrzymanie bieŜące to macie mniej więcej tyle ile mieliście, tak? 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Absolutnie, nie. Z planowanych 2.500.000 zostało nam 885 tysięcy złotych.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli te informacje które my mamy są nie właściwe? Na tej stronie czy powinniśmy 
spojrzeć w innym miejscu w budŜecie?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
To są kąpieliska panie radny. Tutaj akurat w tym zakresie to utrzymane zostało. 
Natomiast jeśli chodzi o same remonty to jedyny z paragrafu oprócz EURO, który 
został pomniejszony to głównie dotyczyło to remontu. A pozostałe paragrafy w 
mniejszym większym stopniu zostały utrzymane na podobnym poziomie. To są 
remonty na stronie 245. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale w tej kwocie którą ja widzę teŜ jest wzrost, a nie spadek, bo tu jest 11.150.000 
w bieŜącym roku, a w przyszłym roku 11.260.000. Więc nie widzę tego spadku i 
chciałbym go zidentyfikować w budŜecie. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
To połączone jest.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Utrzymanie rośnie. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
To jest włącznie z mediami w obiektach tych sportowych.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli jeŜeli mamy tutaj wzrost wydatków nie duŜy ale mniej niŜ 1% ale zawsze. 
Czyli koszty utrzymania bardzo nam rosną wszystkich obiektów. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Koszt energii. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Głównie energia ale teŜ inne nośniki związane z bieŜącym utrzymaniem i tu jest 
główny wzrost. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
A jeŜeli chodzi o wsparcie i organizację sportów w mieście to juŜ zwracam się do 
pana dyrektora Trojanowskiego. Tu patrzę na stronę 242 do 244. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Generalnie rzecz biorąc panie przewodniczący granty, nagrody i stypendia mamy 
constans.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Na pewno Komisja Sportu i Turystyki to zna a dla nas tylko tak dla uporządkowania. 
NajbliŜsze 3 lata mamy podpisaną umowę z siatkówką i to nas prowadzi i teŜ 
obciąŜa finansowo w kaŜdym roku troszeczkę. Jeszcze z jakimś związkiem 
sportowym mamy taką współpracę? 



 

22 
 

 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
W tej chwili jedyna taka umowa która ciągnie się przez kilka lat to jest z Polskim 
Związkiem Piłki Siatkowej. Mamy jeszcze umowę z Polskim Związkiem Piłki Ręcznej 
i jaka to będzie umowa to trudno w tej chwili powiedzieć. Jeszcze nie jest 
przygotowana oferta. To są te wydarzenia o których juŜ wiemy, Ŝe będą. Natomiast 
jedne są zdefiniowane co do finansowania inne nie. Przy czym myślę, Ŝe 
Mistrzostwa Europy w Piłce Ręcznej męŜczyzn to będzie teŜ podobna umowa czyli 
rozłoŜona na lata. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
I w którym to roku. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
W 2016 roku. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
A Piłka Siatkowa to mamy. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
W 2013 roku mamy Mistrzostwa Europy za które de facto nie płacimy. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Proszę powiedzieć kiedy ta umowa z Polskim Związkiem Piłki Ręcznej moŜe być 
znana. Przyznam szczerze to nas interesuje jako Komisją Strategii i BudŜetu od 
strony finansowej. Czyli kiedy będziemy widzieli jak w tych kolejnych latach do 
2016 roku nam się pojawiają obciąŜenia. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
W czwartek jest spotkanie z Prezesem z Polskiego Związku Piłki Ręcznej i myślę, Ŝe 
się więcej dowiemy na ten temat. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Miałbym taką prośbę, w momencie jak to będzie znane, pewnie to będzie musiało 
wejść do budŜetu ale proszę o nas pamiętać. Na pewno będziemy chcieli jeszcze tą 
stronę finansową zobaczyć. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i EURO 2012 
Jeśli tylko otrzymamy propozycję Związku Piłki Ręcznej, jak tylko przedstawią 
projekt, to oczywiście prześlę. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Z mojej strony to tyle. Czy członkowie Komisji maja pytania. Nie widzę. Bardzo 
Państwu dziękuję. 
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WYDZIAŁ GOSPODARKI KOMUNALNEJ 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Panie dyrektorze dziękuję za przybycie Wydziału Gospodarki Komunalnej. Pani 
Leman prosiła o państwa obecność, chciała dopytać o jedną czy dwie rzeczy. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Strona 69 wpływy z róŜnych opłat, za umieszczanie reklam, procent wzrostu -
59,5%. Co to znaczy. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Do wykonania tego roku przyjęliśmy rozliczenie z GARG-iem za przyjecie trzech 
szaletów publicznych, których wartość została zrekompensowana przez gminę  ceną 
reklamy. Czyli ceną usługi do reklamy. Te 1,5 miliona nie całe 1.300.000 złotych 
zwiększyło nam wykonanie tego roku w sposób taki, Ŝe w przyszłym roku na pewno 
dodatkowych toalet za 1.300.000 złotych nie będziemy mieć. A więc wykonanie 
przyszłego roku musi być o tą kwotę mniejszą. Stąd jest taka róŜnica. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
To my utrzymujemy toalety. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
To są nasze toalety. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Teraz jesteśmy właścicielami tych toalet. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Zresztą zawarliśmy juŜ umowę na utrzymanie tych toalet na okres 10 lat. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Jak przy tych reklamach jestem. Czy państwo są odpowiedzialni za te wszystkie 
reklamy takie umieszczane w pasie drogowym? 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Nie, ZDiZ. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dobrze dziękuję. Druga sprawa, sprzedaŜ biletów za tramwaj wodny. Tam jest teŜ 
bardzo duŜy spadek.  
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Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Spadek spowodowany jest tym, Ŝe my w tym roku zakończyliśmy juŜ program 
tramwaju wodnego na Hel i do Sopotu. Nie planujemy go w przyszłym roku. W 
związku z tym zarówno wydatki jak i dochody w tym punkcie muszą spaść. 
Natomiast pozostają wydatki związane z tramwajem wodnym rzecznym, który 
pływa po Wiśle do Sobieszewa i tu w okolicy Gdańska. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy planuje się jakąś reklamę tego wszystkiego, bo wydaje mi się, Ŝe za mało 
rozreklamowane, tak jak tramwaj wodny mimo swej nieopłacalności czyli 
połączeniem Gdańska z Helem. To jednak obłoŜenie było duŜe więc szkoda akurat 
tego pomysłu. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
To znaczy ten tramwaj i ten rzeczny jest zupełnie inną jakością, bo on jest bardzo 
wraŜliwy na warunki pogodowe. Bardziej niestety niŜ tramwaj na Hel i Sopot 
dlatego, Ŝe pogoda w obrębie samego Gdańska inaczej się zmienia niŜ w obrębie 
całej Zatoki Gdańskiej. Poza tym reklama i zmiana stylu Ŝycia, bo gdańszczanie, 
turyści powinni chcieć z tego korzystać jako ze środka nie tylko turystycznego ale 
teŜ środka transportu miejskiego. Trzeba lat na zmianę takich przyzwyczajeń ale to 
wymaga tak jak pani radna zauwaŜyła reklamy, informacji w tym zakresie. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy państwo coś w tym roku przewidują, są jakieś środki zwiększone na tego typu 
działania. Jak to wygląda. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Nie przewidujemy zasadniczych jakiś dodatkowych środków na ten cel. Nie 
ukrywam, Ŝe budŜet transportowy jest ciasny. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Bo ta inwestycja trochę nas kosztowała. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Tak, zresztą tam sporo środków na informację turystyczną wyasygnowało teŜ 
województwo, bo to było w ramach współpracy z całym Węzłem śuławskim i 
wszystkimi wodami wewnętrznymi które są przed Wisłą i za Wisłą. Tak Ŝe one teŜ 
sporo środków na to wydatkowali. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy jeszcze do Wydziału Gospodarki Komunalnej ktoś z członków Komisji ma 
pytania. Nie ma, dziękuję bardzo.  
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PUNKT – 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2040 – druk nr 709 + 
Autopoprawka. BRMB – S.0006.272.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z grudnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 709 + Autopoprawka. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2013-2040 – druk nr 709 + Autopoprawka.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 709 
+ Autopoprawka i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 32-
14/228-90/2012). 
 
 

PUNKT – 4 
 
   
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na rok 2013 – druk nr 710 + Autopoprawka 
BRMB – S.0006.273.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z grudnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 710 + Autopoprawka. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na rok 2013 
– druk nr 710 + Autopoprawka 
  
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 710 
+ Autopoprawka i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 32-
14/229-91/2012). 
 

PUNKT – 5 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego w Europejskim Banku Inwestycyjnym na 
finansowanie planowanego deficytu budŜetu Miasta Gdańska oraz spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów 
wartościowych oraz zaciągniętych kredytów i poŜyczki. – druk nr 758. 
 BRMB – S.0006.321.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z grudnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 758. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 
Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu 
budŜetu Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z 
tytułu emisji papierów wartościowych oraz zaciągniętych kredytów i 
poŜyczki. – druk nr 758. 
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 758  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 32-14/230-92/2012). 
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PUNKT – 6 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2012-2040 – druk nr 760.BRMB – S.0006.323.2012.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z grudnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 760. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 
760 
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 760  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 32-14/231-93/2012). 
 
 

PUNKT – 7 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w 
sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok. – druk nr 761.  
BRMB – S.0006.324.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z grudnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 761. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2012 rok. – druk nr 761.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 761  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 32-14/232-94/2012). 
 
Opinie Komisji RMG: Polityki Gospodarczej i Morskiej, Rozwoju Przestrzennego i 
Ochrony Środowiska, Samorządu i Ładu Publicznego, Edukacji, Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia, Kultury i Promocji, Sportu i Turystyki, 
Rewitalizacji - stanowią załącznik nr 4,5,6,7,8 do protokołu. 
 
 
 

PUNKT – 8 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
PoniewaŜ nie było spraw wniesionych i wolnych wniosków, Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 
 
 
 
Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.18.00 
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